

Collaborating across sectors to influence systemic change and results for the impactful integration and well-being of immigrants, refugees, and those new to Canada.



**Vancouver  
Local Immigration  
Partnership**

**SPRING EDITION 2025**

# Newsletter

## VLIP STRATEGIC PRIORITIES AND OUTCOMES ENGAGEMENT THE ANGLOPHONE AND FRANCOPHONE SECTORS IN VANCOUVER

VLIP's Strategic Priority presented by Koyali Burman at a meeting organized by Réseau en immigration francophone de la Colombie-Britannique. A day of insightful discussion! The presentation highlighted the rationale to collaborate, and the outcomes from 2022-2024.

### OUTCOMES

**ESTABLISHED A FRANCOPHONE ADVISORY COMMITTEE TO RAISE AWARENESS OF FRANCOPHONE SERVICES AMONG ANGLOPHONE AGENCIES AND FOSTER COLLABORATION.**

**FACILITATED & STRENGTHENED CONNECTIONS BETWEEN ANGLOPHONE AND FRANCOPHONE ORGANIZATIONS TO ENHANCE SERVICE DELIVERY THROUGH REFERRALS.**

**COLLABORATED ON CONFERENCE PRESENTATIONS AND EVIDENCE-BASED EVALUATION TO MEASURE ENGAGEMENT LEVELS BETWEEN FRANCOPHONE AND ANGLOPHONE AGENCIES WITHIN VLIP.**

**ENHANCED TRUST, BELONGING, AND SUPPORT TO PREVENT BURNOUT, REDUCE ISOLATION, AND HIGHLIGHT THE VALUE OF PROFESSIONAL PARTNERSHIPS, SHARED EXPERIENCES, AND RESOURCE EXCHANGE.**

CREATE	VISIBILITY & AMPLIFY VOICE
BUILD	NETWORK WITH ANGLOPHONE AGENCIES
COLLABORATE	KNOWLEDGE EXCHANGE
IMPROVE	SETTLEMENT OUTCOMES

### EVIDENCE BASED OUT TESTIMONIALS



"Not only welcoming, but like we feel that we have our space, our place, and not treated us as just one small community, we've been given the space enough that other organizations were open to work with us basically."



"First LIP that opened the door for us to connect with Anglophone organizations, creating a win-win situation for our community."



"Referrals and communication among agencies work really well after joining VLIP"



"VLIP has facilitated connection among francophone and anglophone agencies. I reached out to each other for grant letters of reference; "2 or 3 years ago that was unthinkable."



## HAPPY WOMEN'S DAY !

VLIP believe that when women thrive, communities flourish. This International Women's Day, we celebrate the resilience, achievements, and contributions of women—especially immigrant women—who play a vital role in shaping our society.

Through our programs, partnerships, and advocacy, we are committed to creating opportunities for women to grow, connect, and succeed. Whether it's through career support, community engagement, or fostering leadership, we stand with women every step of the way.

As we mark this important day, we reaffirm our dedication to building an inclusive and supportive environment where all women can reach their full potential.

Let's continue to uplift, support, and celebrate each other—not just today, but every day.

Our team has put together a special message for this occasion—watch it on our social media!

Collaborating across sectors to influence systemic change and results for the impactful integration and well-being of immigrants, refugees, and those new to Canada.



**Vancouver  
Local Immigration  
Partnership**

**SPRING EDITION 2025**

# Newsletter

## COMMUNITY NEWS



CMS SPEAKER SERIES 2024-25  
**Migration, Racialization,  
and Inequality**

### **“Otherness” and the Politics of Sanctuary: Exploring the History of Refuge Over the Long Twentieth Century**

How has the politics of otherness shaped migration, race, and refuge in North America?



**Laura Madokoro**  
Associate Professor of  
History at Carleton  
University

**HYBRID** Monday, Mar 3, 2025  
11:45 AM - 1:45 PM (PT)  
Irving K. Barber Learning Centre,  
Dodson Room (302)



**SOUTH VANCOUVER  
NEIGHBOURHOOD  
HOUSE**

## Vaisakhi CELEBRATION

Learn about how Vaisakhi is celebrated in different parts of South Asia. An event filled with song, dance, games and prizes. Bring a friend for a chance to enter the lucky draw. Enjoy South Asian food and refreshment

Wednesday, April 23, 2025  
4:00 PM to 6:00 PM  
6470 Victoria Dr, Vancouver, BC  
Free admission, but registration is required

Please register by phone/email or by scanning the QR code

604-324-6212 ext 134  
humaira.imtiaz@southvan.org

Funded by: Immigration, Refugees and Citizenship Canada / Financé par: Immigration, Réfugiés et Citoyenneté Canada

ASSOCIATION OF NEIGHBOURHOOD HOUSES BC

## CARRIELLES SANTÉ INFORMATION SESSION (ENGLISH ONLY)

Are you an internationally educated health professional looking to work in Canada? Join our French information session to learn about immigration pathways, job opportunities, and credential recognition. Hear inspiring testimonials, connect with experts, and expand your professional network!

Date: 10 am (PST) 7 Mars 2025 Location: Online

Info & registration: [EVENTBRITE: Carrières dans le secteur de la santé en C.-B.](#)

## NEW COUNCIL MEMBER AGENCIES



CANADIAN JEWISH  
ADVOCACY



JEWISH FAMILY  
SERVICES

Collaborer entre les secteurs pour influencer le changement systémique et les résultats pour une intégration et un bien-être efficaces des immigrants, des réfugiés et des nouveaux arrivants au Canada.



Vancouver  
Local Immigration  
Partnership

ÉDITION PRINTEMPS 2025

# Infolettre

## PRIORITÉS STRATÉGIQUES ET RÉSULTATS DU VLIP : ENGAGEMENT DES SECTEURS ANGLOPHONE ET FRANCOPHONE À VANCOUVER

Priorité stratégique du VLIP présentée par Koyali Burman lors d'une réunion organisée par le Réseau en immigration francophone de la Colombie-Britannique. Une journée de discussions enrichissantes ! La présentation a mis en lumière la logique de collaboration et les résultats de 2022-2024.

### RÉSULTATS

CRÉATION D'UN COMITÉ CONSULTATIF FRANCOPHONE POUR SENSIBILISER LES AGENCES ANGLOPHONES AUX SERVICES FRANCOPHONES ET FAVORISER LA COLLABORATION.

FACILITATION ET RENFORCEMENT DES LIENS ENTRE LES ORGANISATIONS ANGLOPHONES ET FRANCOPHONES POUR AMÉLIORER LA PRESTATION DE SERVICES PAR LE BIAIS DE RÉFÉRENCES.

COLLABORATION SUR DES PRÉSENTATIONS DE CONFÉRENCES ET DES ÉVALUATIONS BASÉES SUR DES DONNÉES PROBANTES POUR MESURER LES NIVEAUX D'ENGAGEMENT ENTRE LES AGENCES FRANCOPHONES ET ANGLOPHONES AU SEIN DU VLIP.

RENFORCEMENT DE LA CONFIANCE, DU SENTIMENT D'APPARTENANCE ET DU SOUTIEN POUR PRÉVENIR L'ÉPUISEMENT PROFESSIONNEL, RÉDUIRE L'ISOLEMENT ET SOULIGNER LA VALEUR DES PARTENARIATS PROFESSIONNELS, DES EXPÉRIENCES PARTAGÉES ET DE L'ÉCHANGE DE RESSOURCES.

CRÉER	VISIBILITÉ & AMPLIFIER LA VOIX
CONSTRUIRE	RÉSEAUTER AVEC LES AGENCES ANGLOPHONES
COLLABORER	ÉCHANGE DE CONNAISSANCES
AMÉLIORER	RÉSULTATS D'INSTALLATION

### TÉMOIGNAGES BASÉS SUR DES PREUVES



"Non seulement accueillants, mais on se sent comme si nous avons notre espace, notre place, et on ne nous a pas traités comme une petite communauté, on nous a donné suffisamment d'espace pour que d'autres organisations soient ouvertes à travailler avec nous en fait."



"Le premier LIP à avoir ouvert la porte pour nous permettre de nous connecter avec des organisations anglophones, créant ainsi une situation gagnant-gagnant pour notre communauté."



"Les recommandations et la communication entre les agences fonctionnent vraiment bien après avoir rejoint le VLIP."



Le VLIP a facilité la connexion entre les agences francophones et anglophones. Je me suis adressé à chacune d'elles pour des lettres de référence pour des subventions ; il y a 2 ou 3 ans, cela était impensable.



## JOYEUSE JOURNÉE DES FEMMES !

Chez VLIP, nous croyons que lorsque les femmes prospèrent, les communautés s'épanouissent. En cette Journée internationale des femmes, nous célébrons la résilience, les réalisations et les contributions des femmes — en particulier des femmes immigrantes — qui jouent un rôle essentiel dans la construction de notre société.

À travers nos programmes, partenariats et actions de plaidoyer, nous nous engageons à créer des opportunités pour les femmes afin qu'elles puissent grandir, se connecter et réussir. Que ce soit par le soutien à la carrière, l'engagement communautaire ou le développement du leadership, nous accompagnons les femmes à chaque étape de leur parcours.

Alors que nous célébrons cette journée importante, nous réaffirmons notre engagement à construire un environnement inclusif et solidaire où toutes les femmes peuvent réaliser leur plein potentiel.

Continuons à nous soutenir, nous élever et nous célébrer les unes les autres — pas seulement aujourd'hui, mais chaque jour.

Notre équipe a préparé un message spécial pour cette occasion—regardez-le sur nos réseaux sociaux !

Collaborer entre les secteurs pour influencer le changement systémique et les résultats pour une intégration et un bien-être efficaces des immigrants, des réfugiés et des nouveaux arrivants au Canada.



Vancouver  
Local Immigration  
Partnership

ÉDITION PRINTEMPS 2025

# Infolettre

## ACTUALITÉS COMMUNAUTAIRES



CMS SPEAKER SERIES 2024-25

Migration, Racialization,  
and Inequality

### “Otherness” and the Politics of Sanctuary: Exploring the History of Refuge Over the Long Twentieth Century

How has the politics of otherness shaped migration, race,  
and refuge in North America?



**Laura Madokoro**  
Associate Professor of  
History at Carleton  
University

**HYBRID** Monday, Mar 3, 2025  
11:45 AM - 1:45 PM (PT)  
Irving K. Barber Learning Centre,  
Dodson Room (302)



**SOUTH VANCOUVER  
NEIGHBOURHOOD  
HOUSE**

## Vaisakhi CELEBRATION

Learn about how Vaisakhi is celebrated in different parts of South Asia. An event filled with song, dance, games and prizes. Bring a friend for a chance to enter the lucky draw. Enjoy South Asian food and refreshment

Wednesday, April 23, 2025  
4:00 PM to 6:00 PM  
6470 Victoria Dr, Vancouver, BC  
Free admission, but registration is required

Please register by phone/email or by scanning the QR code

604-324-6212 ext 134  
humaira.imtiaz@southvan.org

Funded by: Immigration, Refugees and Citizenship Canada / Financé par: Immigration, Réfugiés et Citoyenneté Canada

ASSOCIATION OF NEIGHBOURHOOD HOUSES BC

## CARRIELLES SANTÉ INFORMATION SESSION (ENGLISH ONLY)

Êtes-vous un professionnel de la santé formé à l'international et souhaitez-vous travailler au Canada ? Participez à notre session d'information en français pour découvrir les voies d'immigration, les opportunités d'emploi et la reconnaissance des diplômes. Écoutez des témoignages inspirants, échangez avec des experts et développez votre réseau professionnel !

Date : 10 h (HNP) 7 mars 2025 Lieu : En ligne

Infos et inscription : EVENTBRITE : Carrières dans le secteur de la santé en C.-B.

## NOS NOUVEAUX MEMBRES DU CONSEIL

